
PROTOKÓŁ NR 23/2012 
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny Rady Miasta 

z dnia 17 maja 2012 r.  
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji – mgr St. Sulik. 
 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 11.00. 
 

Obecni: zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Przewodniczący Komisji – St. Sulik zaproponował, aby porządek posiedzenia 
rozszerzyć o 3 punkty: 
 
− pismo Miejskiej Energetyki Cieplnej w sprawie przydziału mieszkania 

socjalnego dla p. ………………………….; 
− rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  

i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego; 

− informację z realizacji zadań wynikających ze Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2011 r. 

 
Członkowie Komisji ds. Rodziny nie zgłosili uwag do propozycji 
przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji i jednogłośnie przyjęli 
zaproponowany porządek obrad: 
 

1. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  
i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego. 

3. Informacja z realizacji zadań wynikających ze Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2011 r. 

4. Pismo Miejskiej Energetyki Cieplnej w sprawie przydziału mieszkania 
socjalnego dla p. ………………………. . 

5. Sprawy różne (pismo w sprawie rozważenia możliwości dofinansowania  
z budżetu Rady Miasta organizowanej przez Stowarzyszenie Rodzin 
Katolickich konferencji pt. „Czy miłość potrzebna jest współczesnemu 
człowiekowi?”). 

 
Do punktu 1: 

 
Komentarz do przedłożonego materiału (w załączeniu do protokołu) przedstawił 
Dyrektor MOPS – St. Fiolik informując o wnioskach końcowych, z których 



wynika, że spadła ilość podopiecznych MOPS i zasiłków. Zgodnie z ustawą jest 
to podstawa do planowania budżetu na kolejny rok. Jednakże spadek ten wynika 
z tego, że nie podniesiono kryterium co do możliwości uzyskania pomocy 
społecznej. Zdarza się, że dochód przekracza kryterium o niewielką kwotę i nie 
ma wtedy możliwości uzyskania jakiegokolwiek świadczenia. Zmiana kryterium 
dochodowego jest zapowiadana. A przedstawiony materiał nie świadczy  
o wzroście zamożności społeczeństwa miasta.  
Przewodniczący St. Sulik zapytał o stacjonarne domy pomocy (wniosek nr 5). 
Dyrektor MOPS – St.Fiolik wyjaśnił, że poza mieszkaniami chronionymi, 
których jednostka nie posiada, jest Ośrodek Interwencji Kryzysowej. Gmina 
może również powołać dom pomocy społecznej o zasięgu gminnym.  
Radna H.Sławek zwróciła się o wyjaśnienie pojęcia ubóstwa długotrwałego. 
Z-ca Dyrektora MOPS – J. Gałczyńska wyjaśniła, że za osoby, których dotyka 
ubóstwo długotrwałe, uważa się te, które korzystają ze świadczeń pomocy 
społecznej 2 lata i więcej. Generalnie w literaturze nie ma sprecyzowanej 
definicji ubóstwa długotrwałego.  
Dyrektor MOPS – St. Fiolik poinformował, że informacja ta jest sporządzona po 
raz pierwszy. Niektórych danych nie można zmienić, np. tych, które pochodzą 
z aplikacji centralnej. 
 

Do punktu 2: 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  
i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego (w załączeniu) 
przedstawił Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych –  
A. Kryj informując, że obecna uchwała w sprawie powołania zespołu 
interdyscyplinarnego obowiązuje od 2010 r. W międzyczasie pojawiło się 
orzecznictwo NSA, że uchwały w tej sprawie powinny być publikowane  
w dziennikach urzędowych. Natomiast w ubiegłym roku zostało wydane 
rozporządzenie w sprawie stosowania „Niebieskiej Karty”. Dlatego też Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej oraz członkowie Zespołu Interdyscyplinarnego 
opracowali ten dokument. Obsługę zespołu prowadzi MOPS. Jeśli porównać te 
dwie uchwały, obecny projekt jest dużo bardziej szczegółowy, mówi  
m.in. o grupach roboczych, o których w poprzedniej uchwale nie było 
wspomniane. Projekt uchwały reguluje ponadto kwestie organizacyjne,  
m.in. związane ze zmianą miejsca zamieszkania osoby – jest to udoskonalenie 
uchwały podjętej w 2010 r.  
Naczelnik A. Kryj zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały dot. rozdziału 2 – 
„Szczególne warunki funkcjonowania Zespołu i Grup Roboczych” (należy 
poprawić „za” na „i”) oraz dot. § 28 ust. 2 dot. „Niebieskiej karty” (wykreślenie 
słów: „o ile nowe miejsce…”). 
 



 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 
 

Do punktu 3: 
 
Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii Rozwoju Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski za 2011 r. została przyjęta do wiadomości członków 
komisji (w załączeniu).  
 

Do punktu 4: 
 

Nawiązując do pisma Miejskiej Energetyki Cieplnej (w załączeniu do 
protokołu) Przewodniczący St. Sulik stwierdził, że komisja raz już podjęła 
negatywną decyzję w powyższej sprawie, a ponadto trzeba mieć świadomość, że 
mieszkań nie ma. 
Radny Z. Moskalewicz stwierdził, że komisja nie ma kompetencji przydziału 
mieszkań. Zdaniem radnego, to spółka ma problem. 
Przewodniczący St. Sulik stwierdził, że kiedy była konieczność zapewnienia 
obsługi wymiennikowni, zasiedlano pomieszczenia tam się znajdujące. Ponadto 
obecny biurowiec MEC kiedyś zamieszkiwały 2 rodziny, chcąc się ich pozbyć 
spółka kupiła im mieszkania.  
 
Członkowie Komisji podtrzymali poprzednią opinią w powyższej sprawie. 
 

Do punktu 5: 
 
Członkowie Komisji zapoznali się z pismem Stowarzyszenia Rodzin 
Katolickich (w załączeniu) w sprawie rozważenia możliwości dofinansowania  
z budżetu Rady Miasta organizowanej przez Stowarzyszenie konferencji  
pt. „Czy miłość jest potrzebna współczesnemu człowiekowi?”. 
W w/w sprawie głos zabrał radny Z. Moskalewicz stwierdzając, że jeśli 
adresatem konferencji są dzieci i młodzież oraz ze względu na oddanie pani 
Aliny Kowalskiej tej sprawie apeluje o poparcie tego projektu. 
 
W wyniku dyskusji członkowie komisji zdecydowali współorganizować  
i dofinansować w/w przedsięwzięcie z budżetu Rady Miasta. 
 
Na tym obrady zakończono. 
 
Protokołowała:       Przewodniczył: 
          Przewodniczący Komisji 
M. Kamińska           mgr Stanisław Sulik 


